
1 
 

Kultúrna komisia 
         Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja    

 
Košice: 

  
05. 02. 2025 

Číslo:  04415/2025/OK/05405 

Vybavuje: PhDr. Jana Knežová, PhD. 
tajomníčka komisie 
email: jana.knezova@vucke.sk 
telefón: 055/7268 271 

 
ZÁPISNICA 

z 15. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického         
samosprávneho kraja, konaného dňa 04. 02. 2025 

v Gemerskom osvetovom stredisku, Betliarska 8, Rožňava 
 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  
2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
3. Kalendár kultúrnych podujatí (bod z plánu úloh na 1. polrok 2025)  
4. Prezentácia rozvojových zámerov riaditeľa Baníckeho múzea v Rožňave (bod z plánu úloh 

na 1. polrok 2025)  
5. Návrhy, podnety a požiadavky  
6. Rôzne 
7. Záver 

 
K bodu č. 1   
Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 
Pred rokovaním komisie sa uskutočnila prehliadka Domu tradičnej kultúry Gemera,  ktorú viedla 
riaditeľka Gemerského osvetového strediska Mgr. Helena Novotná.  
Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 15. rokovanie komisie     
a v úvode informoval, že v prípade záujmu je po ukončení rokovania možná prehliadka chalúpky 
v Rejdovej, Baníckeho múzea alebo Gemerskej knižnice Pavla Dobšinského v Rožňave. 
Predseda komisie skonštatoval, že z celkového počtu 23 členov komisie je prítomných 15 členov, 
čo je nadpolovičná väčšina a  komisia je uznášaniaschopná. Rokovania komisie sa nezúčastnili     
8 členovia. Zároveň informoval, že z rokovania komisie sa vyhotovuje zvukový záznam výlučne 
pre účely zhotovenia zápisnice.  
Návrh programu rokovania s pozvánkou mali členovia komisie zaslaný e-mailom. Predseda 
požiadal členov komisie o pripomienky alebo doplnenia k predloženému programu rokovania. 
Žiadne doplnenia ani pripomienky k programu neboli vznesené. 
Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku. 
 
Uznesenie č. 1/2025 
Komisia schvaľuje program 15. rokovania komisie. 
 
Hlasovanie č. 1  
Prítomní:  15 
Za:  15                                 Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
Predseda komisie skonštatoval, že program rokovania komisie bol schválený. 
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K bodu č. 2   
Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
Vyjadrenie:  
PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry informovala  
o plnení požiadaviek vyplývajúcich z predchádzajúceho rokovania komisie.   
Návrh Ing. Igora Petríka, týkajúci sa poskytnutia informácie o investičných akciách, ktoré prešli 
do roku 2025 z predchádzajúcich rokov je súčasťou prezentácie o prioritných cieľov a plánoch  
v oblasti kultúry na rok 2025 v bode rokovania č.3.    
Podnet PhDr. Róberta Schwarza, týkajúci sa včasného informovania poslancov o pripravovaných 
aktivitách bol posunutý komunikačno-marketingovému oddeleniu. Zároveň sa v rámci bodu č. 3 
predstaví nový nástroj kalendára podujatí, ktorý bude slúžiť ako informačný kanál pripravovanej 
ponuky aktivít OvZP a podujatí v kraji pre širokú verejnosť. 
Iné nesplnené uznesenia nie sú evidované. 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 2/2025 
Komisia berie na vedomie informáciu týkajúcu sa plnenia uznesení a požiadaviek z komisie.  
 
Hlasovanie č. 2  
Prítomní: 15 
Za: 15                               Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 3     
Kalendár kultúrnych podujatí (bod z plánu úloh na 1. polrok 2025)  
Vyjadrenie:  
PhDr. Jana Knežová, PhD. informovala v rámci tohto bodu o prioritných cieľoch a pláne aktivít 
v oblasti kultúry na rok 2025. Osobitne sa zamerala na investičné akcie, projekty, krajské 
programy pokračujúce aj nové a významné podujatia a aktivity. Mgr. Veronika Bertová, referentka 
z odboru kultúry odprezentovala nový model kalendára kultúrnych podujatí www.podujatiaksk.sk, 
ktorý je v súčasnosti ešte v testovacej fáze. Predstavenie platformy kalendára verejnosti a jeho 
spustenie je plánované koncom februára.   
 
Diskusia: 
PhDr. Ján Volný, PhD. vystúpil s pripomienkou k zmene miesta realizácie podujatia Spišské 
folklórne slávnosti zo Spišského Podhradia do Hrabušíc. V čase, kedy sa realizuje podujatie je                
v  Slovenskom raji hlavá turistická sezóna a je problém s prístupom a parkovaním, čo vidí ako 
riziká. Spomenul tiež, či sa nezvažovali pri rozhodovaní aj iné miesta realizácie napr. Spišské 
Vlachy, Spišská nová Ves a pod.  
PhDr. Jana Knežová, PhD. uviedla,  že rozhodovanie ako ďalej s festivalom prebiehalo skoro rok. 
Podujatie vzniklo v čase, keď ešte neboli vytýčené súčasné hranice krajov,  ide o podujatie 
organizované KSK a doteraz realizované na území Prešovského samosprávneho kraja (PSK). 
Zvažovali sa aj iné miesta na Spiši, vyhodnotili sa klady i riziká z rôznych uhlov pohľadu.  
Celkovo však nejde len o zmenu miesta, ale hlavne o inováciu celého konceptu, prilákanie nových 
návštevníkov a pod. V prípade, že sa nové miesto realizácie neosvedčí, je stále možná zmena. 
Spoločným podujatím v spolupráci s PSK zostáva naďalej podujatie „Dni Spišského Jeruzalema“. 
 
Uznesenie č. 3/2025 
Komisia  berie na vedomie informáciu týkajúcu sa kalendára kultúrnych podujatí. 
 
Počas prezentácie a diskusie z rokovania odišli 2 členovia, počet prítomných: 13 
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Hlasovanie č. 3  
Prítomní: 13 
Za: 13                              Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 4     
Prezentácia rozvojových zámerov riaditeľa Baníckeho múzea v Rožňave (bod z plánu úloh na 
1. polrok 2025)  
Vyjadrenie:  
doc. Ing. Ladislav Mixtaj, PhD. – riaditeľ Baníckeho múzea v Rožňave predstavil formou 
prezentácie rozvojové zámery múzea, investičné zámery, organizačné zmeny a plán aktivít. 
Bez diskusie. 
 
Počet prítomných členov v priebehu rokovania tohto bodu: 12  
 
Uznesenie č. 4/2025 
Komisia  berie na vedomie informáciu o rozvojových zámeroch riaditeľa Baníckeho múzea 
v Rožňave. 
 
Hlasovanie č. 4  
Prítomní: 12 
Za: 12                                  Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 5     
Návrhy, podnety a požiadavky 
Predseda komisie v tomto bode dal členom komisie priestor na vyjadrenie sa. 
PhDr. Róbert Schwarcz ocenil Zážitkové centrum Sentinel v Baníckom múzeu v Rožňave                     
a inicioval možnosť vytvorenia tzv. balíčka produktov v spolupráci s oblastnou organizáciou 
cestovného ruchu na Gemeri. Apeloval na to, že je veľmi dôležité lepšie propagovať tieto 
produkty školám, seniorom aj v meste Košice a pod. 
PhDr. Jana Knežová, PhD. podporila túto myšlienku, všetky župné kultúrne organizácie sú členmi 
OOCR Gemer, ktorej záberom sú dva kraje: Banskobystrický kraj a Košický kraj. Oblasť 
marketingu je potrebné určite viac posilniť, bude sa v tomto hľadať viac možností a nástrojov                 
aj v spolupráci s Košice región turizmus, kde už niektoré balíky úspešné fungujú. 
 
K bodu č. 6     
Rôzne 
Informácie z oblasti kultúry: 
PhDr. Jana Knežová, PhD. predstavila najbližšiu programovú ponuku kultúrnych organizácií                
a pozvala členov komisie na pripravované kultúrne podujatia. 
 
K bodu č. 7    
Záver 
V závere predseda komisie informoval, že nasledujúci termín rokovania komisie je 08. 04. 2025. 
Predseda komisie sa poďakoval členom komisie za účasť a ukončil rokovanie komisie.  
 
 
       .................................................                                            ................................................... 
     PhDr. Jana Knežová, PhD.                                                            Pavol Burdiga 
            tajomníčka komisie                                                               predseda komisie 
      


